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Hlavac, Vaclav

Subject: FW: [Senat CVUT] Informace související s odvoláním ředitele CIIRC + informace k 
výjezdnímu setkání a řádnému zasedání AS ČVUT dne 27. 6.

 
 

From: Hlavac, Vaclav  
Sent: 14 June, 2018 1:14 
To: 'Jan Janousek' <Jan.Janousek@fit.cvut.cz>; senat CVUT <senat@konference.cvut.cz> 
Cc: Jaroslav Mil <mil2211@centrum.cz>; Hanzalek, Zdenek <Zdenek.Hanzalek@cvut.cz>; Jan Fibiger <fibiger@abf‐
nadace.cz>; Eduard Palisek <eduard.palisek@siemens.com>; Marik, Vladimir <Vladimir.Marik@cvut.cz>; Petracek, 
Vojtech <Vojtech.Petracek@cvut.cz> 
Subject: RE: [Senat CVUT] Informace související s odvoláním ředitele CIIRC + informace k výjezdnímu setkání a 
řádnému zasedání AS ČVUT dne 27. 6. 

 
Pane předsedo AS ČVUT, členové AS, pane rektore, kolegové, 
 
dovolte, abych k emailu předsedy AS doc. J. Janouška doplnil v deseti bodech údaje a názory: 
 

1. Považuji za nepochopitelné, proč předsednictvo AS ČVUT ještě nesvolalo mimořádné zasedání AS ČVUT 
k situaci v CIIRC a na ČVUT po náhlém, voluntaristickém, škodu působícím, s podstatnými partnery 
neprojednaném kroku rektora doc. J. Petráčka, tj. odvolání ředitele CIIRC prof. V. Maříka 4. 6.  

2. O naléhavosti svolání mimořádného zasedání nemám pochyby. Svolané shromáždění členů CIIRC z pátku 8. 
6. na žádost rektora a jasná veřejná podpora zaměstnanců V. Maříkovi je zřejmým potvrzením naléhavosti. 
Záležitostí se zabývají média. Např. 
ČT24 8. 6.: http://www.ceskatelevize.cz/ivysilani/10253218159‐zpravy‐ve‐23/218411023000608 , čas cca 
23:35 
Názor předsedy vlády ČR na záležitost: https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Odvolani‐sefa‐
institutu‐robotiky‐CVUT‐bylo‐podle‐Babise‐nesmyslne‐539529  
ČT24 11. 6. http://www.ceskatelevize.cz/ct24/veda/2506942‐rektora‐cvut‐a‐odvolaneho‐sefa‐robotiky‐se‐
snazi‐usmirit‐ministr‐zatim‐bez‐vysledku  

3. O svolání mimořádného zasedání AS ČVUT žádal Sněm CIIRC. 
4. Má‐li někdo pochybnosti o legitimnosti Sněmu CIIRC, ať si přečte platný Statut CIIRC ČVUT schválený jako 

vnitřní předpis AS ČVUT, článek 6, 
https://www.ciirc.cvut.cz/wp‐content/uploads/2017/10/CD00001‐Statut‐CIIRC.pdf  
Podle Zákona o vysokých školách sám vysokoškolský ústav nemá svůj senát. „Pečuje“ o něj senát univerzity. 
Sněm jsme v CIIRC zavedli, abychom uvnitř CIIRC zajistili samosprávu. Zákonu to neodporuje.Inspirovali jsme 
se především příkladem House of Regents na University of Cambridge. 

5. Požadavek na úpravu Statutu CIIRC je technický vyvolaný změnou Statutu ČVUT. Se zde zmiňovanými 
záležitostmi tato změna statutu nemá souvislost. 

6. Požadavek na konkrétní vyčíslení škod způsobených voluntaristickým odvoláním ředitele CIIRC je 
nerealistický. Pro získávání významných projektů a spoluprací v zahraničí je potřebná prestiž. Ta se 
problematicky kvantifikuje, těžko získává a snadno ztrácí. Jsou zde ovšem stížnosti na věc od významných 
partnerů ve velkých projektech, jejichž přihlášky se dokončují. Příkladem je projekt RICAIP s hodnotou 1 
milion euro. I na tento projekt asi reagoval dopisem předsedovi vlády ČR prof. W. Wahlster, ředitel DFKI 
Saarbrücken. Sám je jedním ze tří hlavních iniciátorů německé inciativy Industrie 4.0 v Německu a poradcem 
německé předsedkyně vlády. Obsah dopisu neznám. Dopis zmínil na jednání s rektorem a prof. V. Maříkem 
ministr školství. Konkrétnější finanční ocenění možné škody je spojeno se třemi OPVVV projekty stojícími 
kolem klíčových osobností prof. Roberta Babušky, Dr. Josefa Šivice, Dr. Josefa Urbana. Tyto projekty do roku 
2022 přinesou ČVUT zhruba 450 mil. Kč. Tito tři řešitelé říkají jasně, že při voluntaristické atmosféře na ČVUT 
uvažují o ukončení projektů. Kromě velké ostudy pro ČVUT i Českou republiku by to znamenalo, že by ČVUT 
muselo finance vracet. To už dnes odpovídá desítkám miliónů korun.  
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7. Naléhavost situace podporuje dnešní mimořádné zasedání Správní rady, jak píše předseda AS doc. Janoušek 
níže. 

8. AS ČVUT je důležitý samosprávný orgán a má svoji roli plnit. Když jde o naléhavou záležitost, musí konat. 
Argument, že by nemusel být schopný usnášení, svědčí o neprofesionalitě AS ČVUT (a to platí o mnoha 
dalších případech než je nynější napětí v CIIRC ČVUT). Ve věci konají jiní: Správní rada ČVUT, ministr školství, 
předseda vlády ČR. K situaci může hlasováním přijmout stanovisko, jaké bude většina členů chtít.  

9. V CIIRC respektujeme potřebu klidu na jednání hlavních aktérů. Proto jsme požádali členy CIIRC, aby v klidu 
pracovali a vyčkali na výsledek jednání, https://www.ciirc.cvut.cz/cs/pracujme‐klidne‐jednani‐o‐rediteli‐ciirc‐
cvut‐pokracuji/ 

10. Vězte, že když k tématu předseda AS ČVUT nesvolá mimořádné zasedání AS ČVUT, tak do programu řádného 
zasedání AS ČVUT 27. 6. navrhnu bod: Voluntaristické rozhodnutí rektora ČVUT při odvolání ředitele CIIRC 4. 
6 a jeho důsledky. Očekávám, že rektor poskytne AS ČVUT jasné vysvětlení a sdělí jeho konkrétní návrh 
řešení. Takového vysvětlení se mi nedostalo, i když tato příležitost byla 3x. Poprvé na rozšířeném zasedání 
kolegia rektora 4. 6., kdy rektor v 11:00 přečetl prohlášení (můžete si ho přečíst) a odvolání realizoval. 
Zastupoval jsem na tomto jednání CIIRC. Podruhé při skoro hodinovém osobním rozhovoru rektora se dvěma 
zástupci ředitele CIIRC 4. 6. od 17:00. Potřetí na setkání rektora se zaměstnanci (šířeji členy) CIIRC 8. 6. 
Rektorovo prohlášení ze 4. 6. si můžete přečíst. Při druhé a třetí příležitosti rektor „povídal“ (jeho 
terminologie) a nic konkrétního neřekl. 

 
Vašek Hlaváč, člen AS ČVUT, Sněmu CIIRC ČVUT, zástupce ředitele CIIRC ČVUT 
 


